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Protokół Nr LXIII / 23 

z LXIII sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 30 czerwca 2023 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.05 – 14.49. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach ul. Krisego 1, sala konferencyjna 109. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady pan Grzegorz Bielatowicz otworzył 63 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu e-sesja.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 19 radnych.  

 

Przewodniczący Rady  poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępnione  

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. Uczestnicząc  

w sesji Rady Miejskiej wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych 

osobowych, w myśl przepisów Rozporządzenia o ochronie danych tak zwane RODO.  

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad. 

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak – Proszę o zgodę na wprowadzenie czterech projektów 

uchwał rady. Pierwszy w punkcie 4 podpunkt 14 dotyczyłby uchylenia uchwały Rady Miejskiej 

w Ropczycach numer 607 z 27 marca bieżącego roku. To była uchwała, która dotyczyła 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego. Projekt do 

wprowadzenia drugi pod numerem 15 dotyczyłby udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego z przedłożonym projektem uchwały. Te dwie uchwały są 

kompatybilne, dotyczą podobnej kwoty 125 000 zł, którą chcemy pomóc samorządowi 

powiatowemu, panu staroście w budowie miejsc postojowych przy Szkole Podstawowej  

w Niedźwiadzie Dolnej.  Dotyczy to modernizacji drogi powiatowej Niedźwiada Dolna - Mała. 

Tą kwotę przekazujemy z pozycji, którą gwarantowaliśmy powiatowi w bieżącym roku na 

przebudowę w ramach pomocy rządowej drogi powiatowej z Lubziny do Okonina i ta nasza 

deklaracja, nasza gwarancja będzie obowiązywała ale w przyszłym roku bo z informacji, które 

pozyskałem w bezpośredniej rozmowie z Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej samorządu 

powiatowego wynika, że tej inwestycji w tym roku a przynajmniej zobowiązań finansowych 

powiat miał nie będzie. Czyli byłaby wolna kwota a równocześnie potrzeba pomocy dla 
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powiatu w wysokości 50% kosztów budowy miejsc parkingowych. My w chwili obecnej nie 

mając wolnych środków finansowych niepotrzebnie blokujemy sobie taką samą kwotę na 

inwestycji, która wedle słów Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej nie jest brana pod uwagę 

do realizacji w tym roku. Zastrzegam się, że od wczoraj chciałem uwiarygodnić to pytanie do 

pana starosty ale mój sekretariat miał problemy z połączeniem się z panem starostą. W kwestii 

pomocy w budowie miejsc parkingowych wpłynęło pismo w dniu wczorajszym od pana 

starosty, który wnosi o możliwość pomocy przynajmniej w 50% kosztów wynikających  

z wstępnego preliminarza. Proszę o zgodę na wprowadzenie tych dwóch projektów, jak również 

później zgodę Wysokiej Rady bo to jest wynikiem rozmów, wniosków radnych powiatowych 

dwóch klubów powiatu. Rozumiem też, że w tym samym kierunku idą oczekiwania naszych 

radnych, szczególnie radnych z obydwóch naszych klubów z Niedźwiady, z całej miejscowości. 

Proszę również o zgodę na wprowadzenie do porządku obrad zmian w budżecie jako punkt 

następny 16. Wśród nich jest jedna ważna zmiana, dotyczy dofinansowania do kwoty 

niezbędnej wynikającej z przetargu nowo otwieranej inwestycji polegającej na modernizacji 

szkoły w Brzezówce pod funkcję żłobka. Ostatni, wynikający ze wszystkich uchwał projekt 

uchwały to zmiany w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2023-2032, które są 

konsekwencją podjętych wcześniej mam nadzieję przez Wysoką Radę decyzji.  

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie wniosku o zmianę porządku obrad.  

Treść wniosku: w punkcie 4 wprowadzenie podpunktów: 4.14 uchwała w sprawie uchylenia 

uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach nr LIX/607/2003 z dnia 27 marca 2023 roku w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko - Sędziszowskiego, 4.15 uchwała  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego,  

4.16 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok i 4.17 uchwała  

w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2023-2032 - 

wraz z projektami uchwał.  

Wnioskowana zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za - 20, przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Zmiany do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołów z LXI i LXII sesji Rady Miejskiej.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie akceptacji członka do Ropczyckiej Rady Seniorów.  

2) Uchwała w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.  

3) Uchwała w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji  

o kandydatach na ławników.  

4) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach Nr LX/617/23 z dnia 

28 kwietnia 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania leasingowego na zakup samochodu 

osobowego uprzywilejowanego w ruchu z przeznaczeniem dla OSP Ropczyce.  
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5) Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej nr XIV/120/15 z dnia 28 września 2015 r.  

w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach.  

6) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LVIII/597/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

24 lutego 2023 r. w sprawie: ustalenia stawek opłat za korzystanie z obiektów Ropczyckiego 

Centrum Sportu i Rekreacji.  

7) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

dotyczącego powołania Związku Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT) oraz 

współdziałania przy realizacji ZIT w ramach Dębicko-Ropczyckiego Obszaru Funkcjonalnego.  

8) Uchwała w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 

zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków.  

9) Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego.  

10) Uchwała w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu tytoniowego, pary z papierosów 

elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą nowatorskiego wyrobu tytoniowego.  

11) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok.  

12) Uchwała w sprawie: zmiany Uchwały Nr LVIII/604/23 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 24 lutego 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok.  

13) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok.  

14) Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach Nr LIX/607/23  

z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-

Sędziszowskiego. 

15) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-

Sędziszowskiego. 

16) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok. 

17)  Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2023-2032. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.  

6. Sprawy różne.  

7. Zamknięcie sesji. 

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołów z LXI i LXII sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. 

Protokoły z LXI i LXII sesji Rady Miejskiej zostały przyjęte przy: za – 20 głosów, przeciw – 

0, wstrzymujących się - 0.  
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4. 

4.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie akceptacji członka do Ropczyckiej Rady 

Seniorów – Przewodniczący Rady. 

Uchwała naszej Rady z 2016 r. o powołaniu Ropczyckiej Rady Seniorów i nadaniu jej statutu 

stanowi, że rada seniorów składa się z 10 do 20 osób, w tym jeden członek wskazany przez 

przewodniczącego Rady Miejskiej i zaakceptowany przez Radę Miejską. Obecnie prowadzony 

jest nabór do Ropczyckiej Rady Seniorów na nową kadencję. W projekcie uchwały wskazana 

jest kandydatka pani Maria Bojarska, która wyraziła zgodę. Osoba ta jest znana w życiu 

kulturalnym naszej gminy, działa również w organizacjach senioralnych i współpracuje ze 

wszystkimi stowarzyszeniami działającymi w naszej gminie.  

 

Radny p. Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że ww. Komisja działając na posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2023 roku po 

dokonaniu analizy projektów uchwał na 63 sesję Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowała 

następujące projekty uchwał: projekt 4.1 w sprawie akceptacji członka do Ropczyckiej Rady 

Seniorów, projekt 4.6 w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 24 

lutego 2023 roku w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie z obiektów Ropczyckiego 

Centrum Sportu i Rekreacji, projekt 4.8 w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub innej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli  

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, projekt 4.9 w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego i projekt 4.10  

w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu tytoniowego, pary z papierosów 

elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą nowatorskiego wyrobu tytoniowego.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie akceptacji członka do Ropczyckiej Rady Seniorów została podjęta przy:  

za - 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów 

na ławników – Przewodniczący Rady. 

Na ostatniej sesji poinformowałem Wysoką Radę, że w bieżącym roku Rada ma dokonać 

wyboru ławników. Po tej informacji na stronach internetowych Urzędu Miejskiego została 

opublikowana szczegółowa informacja na ten temat. Kolejny etap działań to powołanie przez 

Radę zespołu opiniującego kandydatów na ławników. Zadaniem zespołu jest przedstawienie 

Radzie na sesji opinii o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełniania przez 

nich wymogów określonych w ustawie. Proponowany skład zespołu w kolejności 

alfabetycznej: Grzegorz Bielatowicz, Mariusz Bernat, Zenon Charchut, Kazimierz Mądro, 

Teresa Rachwał, Teresa Kiepiel - Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej, Promocji  

i Rozwoju Urzędu Miejskiego w Ropczycach. Pani kierownik jest nieobecna na dzisiejszej sesji 

ale wyraziła zgodę na pracę w zespole. Wyrażenie zgody przez pozostałe osoby czyli radnych 
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odbędzie się za chwilę po wyczytaniu nazwisk. Są to radni, którzy byli w tym zespole  

w poprzednich wyborach w 2019 roku.  

Przewodniczący Rady poprosił o wyrażenie zgody na pracę w zespole: Grzegorz Bielatowicz - 

wyraził zgodę, Mariusz Bernat – wyraził zgodę, Zenon Charchut - wyraził zgodę, Kazimierz 

Mądro – wyraził zgodę, Teresa Rachwał – wyraziła zgodę.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są zgłoszenia innych kandydatów lub jakieś uwagi.  

Nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie zamknięcia listy kandydatów do zespołu 

opiniującego kandydatów na ławników. Lista została zamknięta przy: za - 20 głosów, przeciw 

– 0, wstrzymujących się - 0. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.  

 

Uchwała w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników została podjęta 

przy: za - 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydatach na ławników – Przewodniczący Rady. 

Zgodnie z ustawą o ustroju sądów powszechnych rada ma obowiązek zasięgnięcia informacji 

od Komendanta Wojewódzkiego Policji o zgłoszonych kandydatach na ławników. Stąd wynika 

projekt uchwały o wystąpieniu rady do policji.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji  

o kandydatach na ławników została podjęta przy: za - 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się - 0. 

 

 

4.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej  

w Ropczycach Nr LX/617/23 z dnia 28 kwietnia 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

leasingowego na zakup samochodu osobowego uprzywilejowanego w ruchu z przeznaczeniem 

dla OSP Ropczyce – Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak. 

Proszę o przyjęcie uzasadnienia dla projektu 4.4, który dotyczy zmiany uchwały numer 617  

z kwietnia bieżącego roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązania leasingowego na zakup 

samochodu osobowego uprzywilejowanego dla OSP Ropczyce Śródmieście. Wówczas 

zadysponowaliśmy tą wymienioną uchwałą kwotę 345 000 zł na zakup. Ponieważ okazało się, 

że jedyna oferta opiewała na kwotę 373 400 zł to niezbędne jest przeznaczenie dodatkowych 

środków, czyli różnicy w wysokości 30 000 zł i o tym stanowić będzie ta procedowana w tej 

chwili uchwała 4.4. 
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Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna działając na posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2023 roku wydała opinie pozytywne  

o projektach uchwał na 63 sesję: projekt 4.4 w sprawie zmiany uchwały z dnia 28 kwietnia 

2023 roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązania leasingowego na zakup samochodu 

osobowego uprzywilejowanego w ruchu z przeznaczeniem dla OSP Ropczyce, projekt 4.6  

w sprawie zmiany uchwały z dnia 24 lutego 2023 dotyczący stawek opłat za korzystanie  

z obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji, projekt 4.8 w sprawie zasad i trybu 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 

gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, projekt 4.11 w sprawie zaciągnięcia zobowiązań 

na 2024 rok w zakresie wydatków inwestycyjnych, projekt 4.12 w sprawie zmiany uchwały  

z 24 lutego 2023 roku w sprawie zmian w budżecie, projekt 4.13 w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Ropczyce na 2023 rok. 

 

Radny p. Andrzej Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że Komisja ds. zdrowia, porządku publicznego działając na posiedzeniu 26 

czerwca 2023 roku, po analizie wydała pozytywną opinię o projektach uchwał: zmiany  

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania leasingowego na zakup samochodu osobowego 

uprzywilejowanego w ruchu z przeznaczeniem dla OSP Ropczyce, 4.9 w sprawie trybu  

i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego  

i 4.10 w sprawie ustalenia strefy wolnej od dymu tytoniowego.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach Nr LX/617/23 z dnia 28 

kwietnia 2023 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania leasingowego na zakup samochodu 

osobowego uprzywilejowanego w ruchu z przeznaczeniem dla OSP Ropczyce została podjęta 

przy: za -  20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr XIV/120/15 z dnia 

28 września 2015 r. w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach – Kierownik 

Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany własnej uchwały z 2015 w której skreśla się wyrazy „w drodze 

bezprzetargowej” oraz wyrazy „niezbędnej do poprawy zagospodarowania nieruchomości 

przyległej oznaczonej jako działka 3200 na rzecz właściciela tej nieruchomości”. Uchwała  

w 2015 roku dotyczyła sprzedaży działek położonych na Czekaju przy działce 3200, to jest 

przy działce należącej do Aero Gearbox. Firma ta nie była zainteresowana nabyciem tych 

działek w drodze bezprzetargowej, stąd zaszła potrzeba wyboru trybu przetargowego do 

sprzedaży tych działek.  

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że ww. Komisja pracowała na posiedzeniu 26 czerwca i wydała 
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opinie pozytywne o projektach uchwał. Są to: omawiany projekt 4.5 a także projekt uchwały 

4.7 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego 

powołania Związku Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych a także projekt uchwały 4.8  

w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej nr XIV/120/15 z dnia 28 września 2015 r.  

w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach została podjęta przy: za - 19 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.6) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LVIII/597/23 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 24 lutego 2023 r. w sprawie: ustalenia stawek opłat za 

korzystanie z obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji – Kierownik  

w  Ropczyckim Centrum Sportu i Rekreacji p. Augustyn Olech. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany cen biletów wstępu na korty tenisowe Ropczyckiego Centrum 

Sportu. Uchwalona uchwała Rady Miejskiej, która obowiązuje od 1 kwietnia 2023 dotycząca 

stawek opłat za korzystanie z obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji w załączniku 

określała obowiązujące ceny za korzystanie z kortów ziemnych przez godzinę według tabeli. 

W międzyczasie dokonaliśmy szeregu działań optymalizacyjnych mających na celu 

zaoszczędzenie energii elektrycznej, obniżyliśmy koszt oświetlenia przez zastąpienie 

oświetlenia sodowego na lampy ledowe, za tym wystąpiły oszczędności, w związku z tym 

proponujemy obniżenie cen biletów za korzystanie z kortów średnio po 5 zł od stawki, która  

w tej chwili obowiązuje. Oprócz tego proponujemy również obniżyć w punkcie 10 ceny za 

korzystanie przez godzinę z kompletu sprzętu do tenisa z 10 zł do 7 zł za godzinę.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LVIII/597/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

24 lutego 2023 r. w sprawie: ustalenia stawek opłat za korzystanie z obiektów Ropczyckiego 

Centrum Sportu i Rekreacji została podjęta przy: za - 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się - 0. 

 

 

4.7) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego dotyczącego powołania Związku Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

(ZIT) oraz współdziałania przy realizacji ZIT w ramach Dębicko-Ropczyckiego Obszaru 

Funkcjonalnego - Kierownik Referatu Programów Pomocowych i Zamówień Publicznych  

p. Mariusz Wośko. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

pomiędzy Gminą Ropczyce a Gminą Miasto Dębica, gminą Dębica, gminą Żyraków celem 

powołania związku ZIT oraz określenia zasad współdziałania przy realizacji strategii ZIT  

w ramach Dębicko-Ropczyckiego Obszaru Funkcjonalnego. Podobna uchwała została przyjęta 
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w grudniu tamtego roku przez Radę Miejską. Jednak z uwagi na brak określonego wzoru 

porozumienia oraz przyjętych w tamtym czasie założeń do opracowania ponadlokalnej strategii 

ZIT co w chwili obecnej jest nieuzasadnione zdecydowano o doprecyzowaniu założeń, 

przyjęciu nowej uchwały będącej przedmiotem niniejszego projektu uchwały. Przyjęcie 

uchwały pozwoli na utworzenie związku ZIT, uruchomienie procesu strategii rozwoju.  

W ramach porozumienia Gminie Miasto Dębica zostanie powierzona rola lidera porozumienia 

podczas opracowania strategii oraz innych dokumentów a powołanie związku ZIT  

i opracowanie strategii pozwoli w nowej perspektywie finansowej Unii Europejskiej ubiegać 

się o wsparcie finansowe na realizację projektów i zadań z niej wynikających. Projekt uchwały 

uchyla uchwałę LVI/579/22 w sprawie przystąpienia do związku ZIT w ramach Dębicko-

Ropczyckiego Obszaru Funkcjonalnego. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego 

powołania Związku Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT) oraz współdziałania przy 

realizacji ZIT w ramach Dębicko-Ropczyckiego Obszaru Funkcjonalnego została podjęta przy: 

za – 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.8) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli  

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – Kierownik Referatu Programów 

Pomocowych i Zamówień Publicznych  p. Mariusz Wośko. 

Projekt uchwały określa zasady i tryb udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku znajdującym się na terenie gminy Ropczyce 

wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków ze środków Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków. Jest to ten sam projekt, który został przyjęty przez radę na 

poprzedniej sesji, która decyzją Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej została uchylona 

z uwagi na stwierdzoną rozbieżność z zasadami Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

W bieżącym projekcie uchwały określony został wzór załącznika - wniosku o udzielenie dotacji 

dla wnioskodawców i doprecyzowano do uwag wyznaczonych decyzją Kolegium Regionalnej 

Izby Obrachunkowej.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 

zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków została podjęta przy: za - 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się-0. 
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4.9) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego – Kierownik Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Ropczycach p. Iwona Kozubowska. 

Na podstawie ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy o przeciwdziałaniu przemocy  

w rodzinie do zadań własnych gminy należy w szczególności tworzenie gminnego systemu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie, w tym tworzenia zespołów interdyscyplinarnych do 

spraw przeciwdziałania przemocy. Zgodnie z nowelizacją ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku  

o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, która weszła w życie w dniu 22 czerwca 2023 roku 

w myśl art. 9a ustęp 15 rada gminy określa w drodze uchwały tryb i sposób powoływania oraz 

odwoływania członków zespołu. W związku z tym obowiązująca ustawa o przeciwdziałaniu 

przemocy w rodzinie oraz uchwała z dnia 29 października 2021 roku dotycząca powoływania 

i odwoływania członków zespołu straciła moc prawną z dniem 22 czerwca 2023 roku, tym 

samym koniecznym było opracowanie projektu nowej uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego została podjęta przy: za - 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się -0. 

 

 

4.10) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu 

tytoniowego, pary z papierosów elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą 

nowatorskiego wyrobu tytoniowego – Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych  

w Ropczycach p. Adam Paryś. 

Projekt uchwały w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu tytoniowego, pary  

z papierosów elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą nowatorskiego wyrobu 

tytoniowego. Dokonuje się sprostowania poprzez podanie poprawnej nazwę alei jaką jest aleja 

księdza Prałata Józefa Cieśli a nie jak zostało to przedstawione w projekcie uchwały księdza 

Jana Cieśli. Niniejszy projekt uchwały opracowany został z inicjatywy radnych Rady Miejskiej 

w Ropczycach, którzy wnioskowali o poszerzenie dotychczasowej strefy wolnej od dymu 

tytoniowego o kolejny obszar, to jest o aleję księdza Prałata Józefa Cieśli. W związku z tym 

wystąpiono z pismem do Komendanta Powiatowej Policji w Ropczycach z prośbą o udzielenie 

informacji czy problem związany z gromadzeniem się młodzieży szkolnej, paleniem wyrobów 

tytoniowych, notorycznym zaśmiecaniem chodników a także demoralizacją dzieci,  

w szczególności dzieci chodzących do Publicznego Przedszkola nr 1 w Ropczycach dotyczy 

również alei księdza Prałata Józefa Cieśli. W odpowiedzi Komendant Powiatowej Policji  

w Ropczycach potwierdził, iż wskazane problemy obejmują również wspomnianą aleję, tym 

samym poszerzenie dotychczasowej strefy wolnej od dymu tytoniowego jest w pełni zasadne. 

Ponadto wprowadza się wyłączenie od obowiązywania strefy wolnej od dymu tytoniowego. 

Wyłączenie to ma obowiązywać w dni ustawowo wolne od pracy, w soboty oraz w okresie 

wakacyjnym, to jest od 1 lipca do 31 sierpnia każdego roku. Analizując dotychczasowy okres 

obowiązywania strefy, jej pierwotny cel wprowadzenia, to jest ochrona zdrowia uczniów 



10 
 

zarówno szkoły podstawowej jak i szkół średnich oraz mając na uwadze, iż wprowadzenie 

takiej strefy wpływa na prawa i wolności obywateli proponowane wyłączenie pozwala na 

racjonalizację obowiązywania strefy. Co do nie objęcia wyłączeniem alei księdza Prałata Józefa 

Cieśli to wskazać należy, iż aleja ta prowadzi do Publicznego Przedszkola nr 1 w Ropczycach, 

które funkcjonuje przez cały rok, również w okresie wakacji, stąd też brak jest zasadności jej 

wyłączenia. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu tytoniowego, pary z papierosów 

elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą nowatorskiego wyrobu tytoniowego 

została podjęta przy: za - 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.11) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok  

w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie 

na 2023 rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Postanawia się o zabezpieczeniu w budżecie 2004 roku kwoty 510 000 zł na realizację zadania 

pod nazwą budowa odcinka sieci wodociągowej w miejscowości Niedźwiada gmina Ropczyce 

oraz Braciejowa i Stasiówka gmina Dębica. Źródłem pokrycia tejże kwoty będą dochody 

własne gminy z tytułu podatku od nieruchomości osób fizycznych i osób prawnych w 2024 

roku. Zakres całego zadania inwestycyjnego obejmuje według kosztorysu inwestorskiego 

kwotę 1 310 000 zł. Zakres ten zostanie wykonany w dwóch latach: w 2023 roku i 2024. 

Przedmiotem realizacji jest wykonanie odcinka sieci wodociągowej w miejscowościach 

Niedźwiada, Braciejowa i Stasiówka. Budowa sieci wodociągowej podyktowana jest 

koniecznością dostarczenia wody do budynku Szkoły Podstawowej w Niedźwiadzie Górnej. 

Łączna długość tej sieci stanowi około 4 km. Kwota pozostała z 1 310 000 zł czyli kwota około 

800 000 zł zostaje zabezpieczona w kolejnym projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie, 

która będzie proponowana do pokrycia z wolnych środków z 2022 roku w ramach subwencji 

przeznaczonej na kanalizację i wodociągi.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok została 

podjęta przy: za - 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.12) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr LVIII/604/23 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 24 lutego 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce 

na 2023 rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały 604 z 24 lutego 2023 roku w sprawie zmian  

w budżecie na 2023 rok. W uchwale tej zmieniają się tylko zapisy paragrafu 2 a mianowicie 

przesuwa się kwotę 44 035,33 zł z podpunktu a do podpunktu b - zmniejsza się wolne środki 
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jako nadwyżka środków pieniężnych dotycząca wpłat za preferencyjny zakup paliwa stałego 

przez gospodarstwa domowe a zwiększa się wolne środki jako nadwyżka środków pieniężnych 

na rachunku bieżącym i te zmiany ostatecznie w całości nie skutkują zmianą kwoty. Źródłem 

finansowania tych zwiększonych deficytów były planowane przychody z tytułu wolnych 

środków z 2022 roku. Zmiany przedstawione są w tabeli - załącznik do projektu uchwały. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmiany Uchwały Nr LVIII/604/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

24 lutego 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok została podjęta 

przy: za - 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.13) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 

rok – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian w budżecie gminy na 2023 rok. W projekcie tym zwiększa się 

dochody o kwotę 239 289,18 zł. Na kwotę tą mają wpływ przede wszystkim kwota 12 000 zł 

jako dotacja celowa otrzymana z Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi w latach 2021-2025, 

z przeznaczeniem na realizację zadania remont pomieszczeń budynku remizy OSP w Małej. 

Również środki wypracowane przez placówki oświatowe w łącznej kwocie 223 000 zł, między 

innymi 221 000 zł jako wpływy z opłat, które są wykorzystywane w ramach żywienia  

w placówkach oświatowych, wpłaty rodziców jako wkład własny do kosztów wycieczki 

organizowanej przez Szkołę Podstawową nr 1 w Ropczycach w ramach programu Poznaj 

Polskę, jest to kwota 1 424 zł oraz darowizny pieniężne dla Zespołu Szkół nr 5 w Ropczycach 

na zakup wyposażenia dla szkoły w kwocie 665 zł. Również w ramach realizacji zadań przez 

placówki oświatowe w ramach systemu opieki nad dziećmi tzw. systemu opieki żłobkowej 

kwota 4 200 zł jako odszkodowanie z PZU za zalany budynek żłobka i te kwoty są 

wyszczególnione w tabeli nr 1 a tabela nr 2 przeznacza te środki na realizację zadań po stronie 

wydatkowej. Również projekt uchwały wprowadza dodatkową pozycję w wysokości 800 000 

zł po stronie wydatków. Jest to kwota przeznaczona na wcześniej przedstawione zadanie 

dotyczące budowy odcinka sieci wodociągowej w miejscowości Niedźwiada. Jest to wkład na 

2023 rok, który przeznaczony zostaje z wolnych środków i te planowane środki przedstawione 

są także w tabeli numer 2. Źródło finansowania tego zadania przedstawione jest w tabeli nr 3 

jako planowane przychody z ramienia wolnych środków. Projekt uchwały również dokonuje 

przeniesienia wydatków w kwocie 362 750,23 zł. W ramach tych przesunięć największą kwotą 

jest kwota 300 000 zł. Dotyczy ona przesunięcia w ramach udzielonej, planowanej do 

udzielenia dotacji celowej dla samorządu województwa w ramach pomocy finansowej. Jest to 

przesunięcie w ramach zadania, które wcześniej było podjęte odnowa dróg z zadań bieżących 

na zadania inwestycyjne, w związku z ustaleniem już ostatecznych warunków związanych  

z podpisaniem porozumienia. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok została podjęta przy: za 

- 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.14) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Rady Miejskiej  

w Ropczycach Nr LIX/607/23 z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Dodatkowy projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały 607 z dnia 27 marca w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego. Uchyla się uchwałę, 

która dotyczyła przeznaczenia środków dla powiatu w ramach realizacji zadania rozbudowa 

drogi powiatowej Lubzina-Okonin wraz z niezbędną infrastrukturą i przebudową sieci.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach Nr LIX/607/23 z dnia 

27 marca 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-

Sędziszowskiego została podjęta przy: za - 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.15) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego  

w kwocie 125 000 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji zadania przebudowa drogi 

powiatowej Mała - Łączki Kucharskie polegająca na budowie miejsc postojowych  

w miejscowości Niedźwiada. Projekt ten został wprowadzony na wniosek Starosty Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego w którym to wniosku została wystosowana prośba o pomoc 

finansową w formie dotacji. Całkowity planowany koszt zadania według wniosków stanowi 

250 000 zł.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Ja też chciałbym się przychylić do prośby o przegłosowanie tej 

uchwały. Nieraz jest taka sytuacja, że policja musi interweniować bo jest problem i chcą kary 

sypać ludziom, którzy przyjechali tam na jakieś spotkania. Jest to bardzo potrzebna rzecz. 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego 

została podjęta przy: za - 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.16) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 

rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w budżecie na 2023 rok. W budżecie zwiększa się dochody budżetu  

o kwotę 61 221,75 zł. W ramach zwiększonych dochodów występuje kwota dotycząca 

zwiększenia dotacji celowej otrzymanej w ramach programu opieki nad dziećmi w wieku do  

3 lat programu Maluch plus. W związku z rozstrzygnięciem przetargu dotyczącego budowy, 

przebudowy, zmiany sposobu użytkowania budynku szkoły w miejscowości Brzezówka na 

żłobek wystąpił brak w ramach zabezpieczonych wcześniej środków o kwotę 51 221,75 zł,  

w związku z tym po stronie dochodów zwiększona zostaje dotacja o tą kwotę. 10 000 zł jest to 
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zwiększenie dochodów z tytułu wykonanych dochodów dotyczących lat ubiegłych w ramach 

realizacji zadań przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w ramach tak zwanego 

zasiłku stałego. Środki w tabeli nr 1 i 2 są rozpisane według klasyfikacji budżetowej i są 

przeznaczone po stronie wydatków, również w tabeli numer 2 są przedstawione. Projekt 

uchwały również dokonuje przeniesień według klasyfikacji budżetowej wydatków w kwocie 

30 122,80 zł. W ramach przesunięć kwota 25 000 zł dotyczy przesunięcia czy uchylenia 

wcześniejszej uchwały dotyczącej rozbudowy drogi powiatowej Lubzina – Okonin. 150 000 zł 

wycofuje się zapis budżetowy z tego zadania a przeznacza się na przebudowę drogi powiatowej 

Mała - Łączki Kucharskie. Kwota 25 000 zł, która pozostaje z wcześniej zabezpieczonej 

przeznacza się na zadania usług remontowych na drogach publicznych gminnych oraz 15 000 

zł na remont dachu budynku OSP w Małej. Równocześnie dokonuje się przesunięcia między 

nowo powstałym paragrafem a paragrafem wcześniej funkcjonującym dotyczącym również 

zadań prowadzonych przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w kwocie  

5 122, 80 zł.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok została podjęta przy: za 

-  19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.17) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2023-2032 - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2023- 

2032. Na podstawie przepisów ustawy o samorządzie gminnym, o finansach publicznych 

wszelkie zmiany, które zostały dokonane od ostatniej sesji dotyczące budżetu zawiera załącznik 

numer 1. Załącznik nr 2 dotyczący przedsięwziąć funkcjonujących w naszej gminie nie ulega 

zmianie. Wszelkie objaśnienia, informacje dotyczące kwotowych zmian z tabeli nr 1 czy 2 

przedstawione są w formie opisowej w załączniku nr 3 dotyczącym objaśnień. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2023-

2032 została podjęta przy: za - 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

 

5. 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Chciałbym w jak największym skrócie zreferować 

informacje od ostatniej sesji przez miesiąc czerwiec. Zacznę od oświaty, końcówka czerwca 

wszyscy jesteśmy pod emocjami związanymi z zakończeniem roku szkolnego. Rok szkolny to 

szkoły podstawowe, szkoły średnie ale też przedszkola wchodzą w inny tryb swojej pracy. 

Zwykle tak jest tradycyjnie od lat, że po zakończeniu roku szkolnego w najbliższych dniach 

organizuję jako organ prowadzący spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych przy 
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udziale dyrektorów jednostek organizacyjnych, związków zawodowych. Tym razem było 

również podobnie, w tym tygodniu takie spotkanie miało miejsce, którego celem była ocena 

pracy placówek oświatowych wszystkich na terenie naszej gminy. Wręczenie powołań na 

funkcję dyrektorów w szkołach i placówkach oświatowych w których odbyły się konkursy po 

upływie kadencji pracujących dyrektorów szkół, jak również i powołanie dyrektorów  

w szkołach, w których nikt nie zgłosił się do konkursu. Również omawialiśmy remonty 

placówek oświatowych do tej pory i omawialiśmy te, które są niezbędne do wykonania  

w okresie wakacji. Nasza kadra oświatowa bo jest to 460 osób nauczycieli pracujących  

w naszych wszystkich szkołach podstawowych, przedszkolach, w żłobku i w Zespole Obsługi 

Jednostek Oświatowej plus 202 pracowników administracyjno-technicznych to jest największa 

załoga, największy zakład pracy na terenie miasta i gminy Ropczyce ale też zajmują się grupą 

bez mała 4000 naszych dzieci od roku w żłobku przez przedszkole do 6 lat i w szkołach 

podstawowych do lat 14. Tyle mamy dzieci, wliczając w to również prywatne przedszkola, 

które są publiczne i niepubliczne, które my finansujemy w zasadzie w 100% kosztów, to jest 

trochę inaczej w sensie prawnym 80% kosztów ale 80% kosztów nakładu na nasze jedno 

dziecko w przedszkolach samorządowych. Oceniłem i oceniam bardzo dobrze naszych 

dyrektorów w tym roku oświatowym, który minął. To była ocena bez analizy osiągnięć 

dydaktycznych, które zwykle oceniamy na podstawie egzaminów zewnętrznych w 8 klasie. Te 

egzaminy dopiero będą upublicznione za kilkanaście dni i to podsumowanie w sensie 

dydaktycznym i hierarchii wyników uczynimy na podsumowaniu w sierpniu i również na 

sierpniowej sesji Wysokiej Rady przedłożę informację o przygotowaniu placówek 

oświatowych do nowego roku szkolnego, skupiając się też na bazie i na infrastrukturze 

technicznej, powiem też o ocenie dydaktycznej. Ocena działań związanych z częścią 

wychowawczą, sportową, opiekuńczą jest bardzo dobra i nasza kadra dyrektorska, 

nauczycielska realizuje swoje cele. Wszelkie kontrole pod tym względem, jak również pod 

względem dydaktycznym wizytatorów z kuratorium i innych organów są pozytywne. Oceny 

kadry dyrektorskiej przed konkursami były w ocenie wyróżniającej się, w związku z tym 

wszyscy dyrektorzy, którzy przystępowali obecni do konkursów otrzymali powołania. 

Natomiast szkoła w osiedlu Chechły pan dyrektor Eugeniusz Stępak po kilku kadencjach pracy 

na funkcji dyrektora przeszedł na zasłużoną emeryturę i w konkursie został powołany nowy 

dyrektor z naszej kadry nauczycielskiej pan magister Julian Paryś, a w przypadku szkoły  

 w Łopuchowej, gdzie dyrektor nie podchodził obecny do konkursu w drodze powołania 

powołałem nauczycielkę ze szkoły w Lubzinie panią Monikę Świątek. Cieszę się, że pozostali 

dyrektorzy, którym się kończyła kadencja, siedmiu przystąpili do konkursu, zechcieli podjąć 

ten trud odpowiedzialności za szkoły, uczniów bo dzisiaj różnica w wynagrodzeniu nauczycieli 

dyplomowanych a dyrektorów jest bardzo niewielka. Jednak ta ciążąca odpowiedzialność jest 

duża w każdym obszarze. Dyrektor odpowiada za nauczycieli i za uczniów i równocześnie jest 

to odpowiedzialność nie tylko przed organami ale również i przed rodzicami, co jest niezwykle 

ważne bo nasze szkoły są środowiskowe, więc w grę wchodzi też ocena przez nasze organy 

samorządowe a więc Wysoką Radę i organ prowadzący jakim jest burmistrz. W tym momencie 

przeznaczamy na remonty w placówkach oświatowych, doposażenia około 400 000 zł. Wydaje 

mi się, że to nie wystarczy, żeby w okresie wakacji za te środki wykonać wszystko to co jest 
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postulowane przez kadrę dyrektorską i co trzeba zrobić. Oczekujemy na subwencję 

wyrównawczą zapowiadaną przez Ministra Finansów i przez premiera. Jeżeli ta subwencja 

będzie to będę prosił Wysoką Radę abyśmy jeszcze zabezpieczali z tych środków do 150 000 

zł na dokończenie już w następnych miesiącach wrzesień, październik tych prac, które byłyby 

konieczne i które są przygotowywane. Z oświatą łączę też pewne zdarzenia w zakresie kultury, 

regionalizmu. Odbyło się dwa spotkania dotyczące przygotowania dożynek w bieżącym roku. 

Chcemy kontynuować nasze piękne tradycje dożynek gminnych również w tym roku, więc 

odbyło się spotkanie tu na sali w obecności państwa sołtysów, przewodniczących osiedli  

i szefowych Kół Gospodyń Wiejskich i kadry kierowniczej tej, która jest niezbędna do 

współorganizacji. Później było też spotkanie już bardziej robocze w gronie przewodniczącego 

komitetu dożynkowego i kadry naszej kierowniczej. Zapraszać szczegółowo będziemy 

wszystkich państwa radnych i naszych mieszkańców i gości trochę później bo mamy jeszcze 

sesję na koniec lipca.  Na tej sesji będziemy zapraszać na dożynki ale dzisiaj zapowiem, że jest 

to 20 sierpień, niedziela godzina 14:00. Będą to już dożynki, gdzie ta pierwsza część związana 

z tradycją kościelną, z błogosławieństwem będzie już przy udziale nowego proboszcza Fary. 

Chciałbym jeszcze dwa, trzy zdania powiedzieć o sprawach, które wiążą się z bieżącym 

funkcjonowaniem naszej gminy. Zacznę od dróg, ulic, chodników, zieleni, utrzymaniem miasta 

i tutaj powiem, że jeden ważny etap został zrealizowany do końca czerwca zgodnie z umowami, 

z deklaracjami remont cząstkowy ulic i dróg został zrobiony przez pana Darłaka Roberta bardzo 

dobrze. Bardzo dziękuję tej firmie. Dziękuję moim kolegom z referatu dróg za dopilnowanie, 

za ustalenia, przede wszystkim panu kierownikowi i Andrzejowi Kaszubie, również panu 

Stanisławowi Pankowi. Jestem zadowolony z tego remontu, co nie znaczy, że nie dostrzegam 

jak wiele mamy dróg, które wymagają już modernizacji czyli położenia nakładek na całości bo 

bywają i takie drogi, że łata na łacie. Pomimo, że staramy się czasami i po raz trzeci o środki 

rządowe na przebudowę czy modernizację odbijamy się jak od ściany. Prace związane  

z utrzymaniem codziennym ulic w mieście, zieleni, czystości, sprzątanie, przystanków - są na 

to stosowne umowy, są firmy, które to robią. Generalnie jestem zadowolony i te prace są 

wykonywane. Zawsze proszę państwa radnych, jak również naszych przewodniczących osiedli, 

żeby zauważane jakieś kłopoty, problemy zgłaszać bezpośrednio do referatu i będziemy 

reagować. Po ostatniej burzy, która miała miejsce tydzień temu w mieście mieliśmy trochę 

problemów z kanalizacją, która niestety była zatkana przez to, że niektóre instytucje i firmy 

koszą zbyt późno swoje tereny zielone przy ulicach czy też inne obszary i nie zbierają tej trawy, 

nie wygrabiają, nie wywożą i przy dużym deszczu, ulewnym ta długa, wysuszona trawa stanowi 

jakby matę, zaporę, blokuje i woda zalewa nieruchomości, muli, powoduje podtopienia. Miało 

to miejsce i w Rynku i do tej pory jeszcze naprawia powiat studzienkę kanalizacyjną przytkaną 

w rejonie przedszkola sióstr zakonnych, jak również zauważam, że jeszcze obszar ulicy wraz  

z chodnikami przy Urzędzie Skarbowym i naszym bazarze do tej pory jeszcze nie jest 

posprzątany i też proszę pana starostę, żeby zechciał swoje służby kierować i nie czekać aż 

tydzień czasu czy więcej na posprzątanie po takich ulewnych burzach bo mieszkańcy uważają, 

że to jest niedostatek w pracy naszych służb miasta a my swoje robimy. Jeszcze raz proszę pana 

starostę jeśli nie telefonicznie to w ten sposób, aby by uprzejmy poprosić swoje służby, by  

w terminie i dokładnie te prace wykonywały i żeby wcześniej kosić i zbierać tą skoszoną trawę. 
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Ona stanowi olbrzymi problem. Kończymy już zagospodarowanie terenu po dworcu starym 

PKS-owym i cały ten obszar do nowego dworca autobusowego od pomnika króla Kazimierza 

wygląda już interesująco wraz z modernizacją części Ogrodu Jordanowskiego po drugiej 

stronie. Stanowi to już enklawę rekreacyjną, wypoczynkową i jeszcze raz przypominam, że to 

jest wszystko tymczasowe bo mamy tam jednak w perspektywie na uwadze inwestycję  

w budowę sali koncertowo-kinowej szkoły muzycznej i biblioteki etapami. Wierzymy głęboko 

w to, że środki europejskie będą też nakierowane na Ropczyce, na to zadanie. Drogi - 

największa inwestycja, którą prowadzimy to jest budowa ulicy Przemysłowej i na dzień 

dzisiejszy jest zgodnie z harmonogramem i to jest nie tylko połączenie z ulicą Przemysłową. 

Jeśli ktoś czasami zadaje sobie pytanie po co gmina akurat inwestuje w drogę w polach nie 

prowadzącą do domów chcę jeszcze raz przypomnieć, że ta droga to jest jeszcze jedna 

obwodnica Ropczyc po stronie północnej, gdzie możemy puścić ruch jak to dokończymy z ulicą 

Wyszyńskiego, w przypadku jakichś blokad na Skorodeckiego czy tu w mieście ale przede 

wszystkim główny cel to jest otwarcie terenów budowlanych, które są w otoczeniu tej drogi 

Przemysłowej pod przemysł. Cokolwiek byśmy nie mówili co jest najważniejsze w naszej 

pracy samorządowej, jakie dziedziny są istotne i ważne to pamiętajcie, że od lat mówimy 

gospodarka czyli przede wszystkim przemysł, zakłady pracy, produkcyjne i usługowe są 

najważniejsze. To są miejsca pracy, to są generowane środki finansowe, gdzie pracownicy  

i różne firmy podwykonawcze później za te środki mogą utrzymywać swoje rodziny. 

Wydajemy je w sklepach i ilość powierzchni handlowej zależy absolutnie od powierzchni 

naszych hal w zakładach, firmach i w instytucjach usługowych. Wydaje się, że jak skończymy 

tą drogę i ruszą środki europejskie to wreszcie te przygotowywane inwestycje w obrębie tych 

około 120 hektarów, 72 hektary mamy w szczegółowym planie zagospodarowania i są firmy, 

które próbują kupić jak największą powierzchnię pod kątem przyszłych inwestycji a pozostałe 

tereny nieobjęte szczegółowym planem zagospodarowania też będzie na pewno w cenie  

w sensie próby kupna pod gospodarkę, pod firmę pod warunkiem, że dokończymy drogę i że 

obejmiemy te grunty szczegółowymi planami zagospodarowania. To jest największa 

inwestycja i w tej chwili przygotowywane są z firmą z Dębicy, która wygrała przetarg odcinki 

naszych ulic, dróg do przebudowy, do modernizacji. Mam nadzieję, że zgodnie z umową do 

dożynek do końca sierpnia najpóźniej te kilkanaście odcinków będzie zrobionych. Czy 

będziemy w stanie coś jeszcze, czas pokaże bo jestem bardzo ciekawy jaka będzie wysokość 

tej subwencji wyrównawczej i na co sobie możemy pozwolić. Najlepiej by było jakbym mógł 

za zgodą Wysokiej Rady całą tą kwotę przeznaczyć na uzupełnienie deficytu ale ja rozumiem, 

że musimy to jakoś łączyć i część tej kwoty jeszcze przeznaczyć na te zadania, które zostały 

przesunięte w czasie, w sytuacji, gdy nie mogliśmy spiąć dochodów budżetowych z wydatkami, 

które były konieczne. Przekazujemy zgodnie nawet z pierwszą uchwałą budżetową 300 000 zł 

jako wsparcie samorządowi wojewódzkiemu na modernizację najgorszego odcinka drogi 

wojewódzkiej na terenie naszej gminy od Okonina do ulicy do Świętej Anny. W tym obszarze 

projektujemy dużo dróg, ulic, część mamy projektów gotowych, które są już przedłożone do 

powiatu celem uzyskania pozwolenia na budowę. Część jest na etapie bliskim i to jest 

niezwykle ważne bo te projekty pewnie nie będą wykorzystane w naszej kadencji ale 

przedłożymy następnemu samorządowi następnej kadencji do realizacji. To będzie już decyzja 
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następnej rady, które z nich realizować i dla których można by pozyskiwać środki. W ciągu 

najbliższych dwóch tygodni każda gmina ma prawo przedłożyć dwa wnioski w zakresie dróg, 

pojedynczych dróg a nie grupy dróg do Rządowego Funduszu Budowy Dróg i przedłożymy  

z terenu szeroko rozumianego osiedla Kolonia jeden projekt a drugi projekt pójdzie z terenu 

wiejskiego. Chyba, że się okaże, że z innego programu w terenie wiejskim otrzymamy dotację 

to tu będzie zmiana. Gdybym chciał krótko skomentować nasze inwestycje to może zacznę od 

podjętej dzisiaj decyzji o zabezpieczeniu finansowania na budowę wodociągu w Niedźwiadzie 

w wielkim skrócie Łupiny Niedźwiada, szkoła Niedźwiada Górna i chcę przypomnieć tylko 

panu radnemu Kazimierzowi Mądro, że to nie jest 800 000 zł koszt tylko dzisiaj 

zabezpieczyliśmy w naszych uchwałach 1 240 000 zł, żeby nie wybrzmiało to, że ten wodociąg 

będzie kosztował 800 000 zł bo na następnej sesji najprawdopodobniej przedłożymy ostateczny 

wynik oferty, która będzie złożona przez wykonawców. Wierzę, że będą oferty i dopiero 

zweryfikujemy ostatecznie z tą kwotą, którą tutaj pokazaliśmy w kosztorysie i oczywiście jeżeli 

trzeba będzie to jakieś będą zmiany. Uważam, dlatego przedłożyłem taki projekt uchwały po 

przygotowanym projekcie technicznym, że trzeba budować ten wodociąg bo ciągle mamy 

problemy z wodą, z jakością wody w szkole w Niedźwiadzie Górnej a poza tym będzie 

możliwość zabezpieczenia w sytuacji suszy, braków wody jakiś większych awarii w tym 

wodociągu społecznym w Niedźwiadzie Górnej, kupna wody od naszej gospodarki komunalnej 

bo ona będzie zarządzała tym wodociągiem ale będzie kupowała tą wodę z Gminy Dębica  

z tego zbiornika w Łupinach. Po podjętej przez państwa decyzji podpisaliśmy umowę i nastąpi 

wkrótce przekazanie terenu na osiedlu Mehoffera pod budowę żłobka i przedszkola i dzisiejsza 

decyzja zabezpiecza finansowo możliwość podpisania umowy również pod przebudowę szkoły 

pod żłobek w Brzezówce. Jeżeli to się nam uda wszystko zrobić na 1 września przyszłego roku 

to dzisiaj mogę zapewnić naszych mieszkańców, że każde dziecko w wieku od roku do 3 lat, 

którego rodzice chcieliby oddać pod opiekę samorządowych żłobków takie miejsce na terenie 

miasta będzie miało zapewnione wraz z tymi miejscowościami jak Lubzina, Brzezówka  

i Gnojnica, natomiast miejscowości południowe Mała, Niedźwiada, Łączki, Łopuchowa muszą 

poczekać na realizację zapowiadanego przez nas jeszcze programu związanego  

z zaprojektowaniem i budową nowego żłobka z dwoma oddziałami przedszkolnymi  

w Niedźwiadzie Dolnej i mam nadzieję, że wszystko dogramy i na następnej sesji taki projekt 

uchwały i taką propozycję dopracowaną przedłożymy, biorąc pod uwagę możliwość 

dofinansowania z programu rządowego, który mamy w granicach 50%. To czego byśmy 

oczekiwali jako samorządowcy nie tylko Ropczyc, żeby jednak to dofinansowanie do 

stworzenia nowy miejsc żłobkowych było znacznie większe bo nasze dochody na rozwój gminy 

są niebywale małe w stosunku do istniejących dzisiaj potrzeb po drożyźnie. Zapadła też  

w zasadzie decyzja, iż nasz partner w zakresie budowy bloków, mieszkań w blokach, który 

jestem  deweloperem rzeszowskim MGL podjął decyzję o projektowaniu dwóch bloków 8 

piętrowych w terenie obszaru osiedla Mehoffera. Zabezpieczone ma tereny pod tą budowę, 

zabezpieczona jest zmiana szczegółowego planu zagospodarowania i mogę zapowiedzieć, że 

ta budowa pierwszego bloku od przyszłego roku się znacznie. W ciągu 3 lat te dwa bloki czyli 

w sumie w granicach 74 mieszkań byłyby gotowe do oddania. To pomoże nam  

w zabezpieczeniu rodzin i też z rodzinami dzieci dla szkoły, która w osiedlu Świętej Barbary 
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jest na tyle duża, gdzie starzenie się osiedla powodowało, że szkoła byłaby jakby 

przewymiarowana a w ten sposób utrzymujemy te miejsca pracy w szkole, w przedszkolach,  

w żłobkach, więc to jest niezwykle ważne, jak również i to, że inwestujemy tam w osiedle 

domów jednorodzinnych i, że przygotowujemy już na następne lata obszar 40 hektarów pod 

przyszły rozwój Ropczyc, pod przyszłe budownictwo mieszkaniowe. Zapowiadamy, że w ciągu 

najbliższych trzech lat byśmy chcieli taki szczegółowy plan uchwalić, Wysoka Rada podjęła 

taką decyzję i przygotowywać się w tym czasie z tą infrastrukturą techniczną. W tym miesiącu 

trochę inwestycji w tym półroczu pod kątem dzieci, młodzieży na wakacje żeśmy zakończyli, 

oddali. Ja tylko przypominam dla mieszkańców i pumptrack i Ogród Jordanowski i ten plac  

o którym mówię to są takie inwestycje, które może nie kosztowały miliony ale setki tysięcy 

złotych i dziesiątki. Na część z nich otrzymaliśmy dotację, na niektóre to są nasze dochody 

myślę, że potrzebne. Za te działania bardzo dziękuję moim współpracownikom na czele  

z zastępcą burmistrza Markiem Misiurą, panią kierownik Kasią, z kierownikiem Arkiem 

Bębnem i ich zespołami i pozostałym referatom bo jak się robi jakąkolwiek inwestycję to 

pracują referaty, które pozyskują środki, rozliczają, finanse prowadzą, przygotowują projekty. 

To jest zawsze zespół a nie jedna osoba. Robimy wiele różnych projektów dalej w zakresie 

wodociągowym i tej infrastruktury, która jest ważna w przygotowaniu pod budownictwo 

mieszkaniowe. Wzdłuż ul. Kolejowej za kilkanaście dni będzie wodociąg zakończony. To 

będzie też niezbędna infrastruktura dla przygotowywanego parku handlowego. Chyba się to  

w ostatnich dwóch dniach rozwiało i chyba tego nie będzie. Może się jeszcze jakoś dogadają 

partnerzy i przy naszej akceptacji też i się to uda. W zakresie ochrony środowiska wciąż 

przypominam państwu mieszkańcom miasta i gminy, państwu sołtysom, przewodniczącym 

osiedli rozpowiadajmy mieszkańcom, że mogą do nas przyjść do urzędu i tutaj na parterze 

mamy część referatu ochrony środowiska, która zajmuje się pomocą i podpowiedzią  

w przygotowaniu wniosków o pozyskanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

środków na termomodernizację, na remonty swojego domu, dachu, docieplenia i przewodów 

kominowych, ogrzewania, czasami włącznie z wymianą okien. Można uzyskać to 

dofinansowanie. Referat jest trochę teraz luźniejszy tym sensie, że przez okres ostatnich kilku 

miesięcy miał na głowie również sprawę sprzedaży węgla. Zakończyliśmy całkowicie ten 

temat, ten projekt. Mam nadzieję, że nasz rząd nie obciąży znowu od października sprzedażą 

węgla bo to ani nie nasz temat i szkoda psuć gospodarki rynkowej. Póki co informuję, żeśmy 

rozprowadzili w ten sposób 3000 ton węgla. Nie mieliśmy większych problemów. Nie było 

znaczących zakupów nieruchomości w ostatnim miesiącu ale sprzedaliśmy jedną nieruchomość 

właśnie naszemu deweloperowi pod bloki 25 arów i oprócz tego co kupił od prywatnych osób 

fizycznych to właśnie pozwala mu na podjęcie decyzji o projektowaniu tych dwóch bloków  

i dzięki temu mam nadzieję, że wczesną wiosną ruszy budowa kolejnego bloku w tym rejonie. 

Coś się ożywia, w ciągu jednego miesiąca wpłynęło 23 wnioski do naszej gospodarki 

przestrzennej o wydanie warunków zabudowy. Również my wydaliśmy w drugą stronę prawie 

tyle samo decyzji o warunkach zabudowy. Myślę, że być może decyzja rządu, która teraz jest 

wdrażana w tych dniach o 2% oprocentowaniu pożyczek na budowę i zakup nowych mieszkań, 

nowych domów dla młodych małżeństw czy młodych osób do 45 lat. Pochwalam też te 

imprezy, które były w tą niedzielę bardzo atrakcyjne, począwszy od pokazów i przejazdu 
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motorami, samochodami zabytkowymi, od pięknej imprezy piknikowej w Witkowicach  

a jeszcze wcześniej w Chechłach szkoła. Gratuluję pani przewodniczącej, która była głównym 

organizatorem, na Granicach nowe Koło Gospodyń Miejskich, Wiejskich. Takie spotkania 

integracyjne bardzo pochwalam i bardzo dziękuję naszym domom kultury, które to organizują 

i wszystkim również państwu radnym i sołtysom, przewodniczącym osiedli, jeśli to wspieracie, 

pomagacie i współorganizujecie. Wiele spraw w USC. W ośrodku pomocy społecznej wszystko 

jest dobrze. Tam przerzucamy duże pieniądze do naszych rodzin tych potrzebujących i tych, 

gdzie zapewniamy funkcjonowanie poprzez fundusz alimentacyjny i później staramy się 

ściągnąć te środki finansowe. Gdyby nie było takiego programu wiele kobiety miałoby 

problemy. Wspomagamy też te rodziny z Ukrainy, które jeszcze są u nas. Oczywiście ciągle 

weryfikacja wniosków o zasiłki rodzinne, o inne świadczenia. To jest szeroka gama pomocy, 

która kierowana jest do naszych rodzin. Uważam, że na ten czas,  gdzie wszyscy skrupulatnie 

liczą pieniądze to ta pomoc, która płynie do rodzin w naszej gminie, pewnie w całej Polsce jest 

absolutnie wystarczająca. Jednostki organizacyjne. Jeżeli chodzi o bibliotekę to dobrze 

oceniamy. Pani dyrektor biblioteki otrzymała wczoraj powołanie na kolejną kadencję 

pięcioletnią, takie są kadencje dyrektorów. Centrum Kultury pani dyrektor miesiąc temu 

otrzymała też taką nominację na 5 lat kadencji. Nie uznałem za stosowne, aby ogłaszać 

konkursów, gdyż prawo po konsultacji z związkami branżowymi i oceną stowarzyszeń 

pozwala. Ta ocena stowarzyszeń w jednym i drugim przypadku i organizacji związkowych była 

wzorowa dla obecnych dyrektorów, stąd taka jest też moja ocena mojej nominacji. Biblioteka 

też podsumowywała w obecności dyrektorów szkół pracę z dziećmi, z młodzieżą przedszkolną, 

szkolną oprócz tego czytelnictwo. To też jest wiele innych spotkań z czytelnikiem, z naszymi 

animatorami, z klubem, który przy bibliotece się tworzy naszych lokalnych poetów i to jest 

wszystko ważne. To jest środowisko, które integruje i zachęca do czytelnictwa i też małe dzieci 

do czytania. Centrum sportu. Uruchomiliśmy baseny zewnętrzne. Wszystko jest wydaje się 

gotowe od dziś i pogoda nam sprzyja i pewnie weekend będzie podobny. Do naszych basenów 

musimy dopłacać, to jest oczywiste. Wszystkie przychody z basenów zewnętrznych i krytego 

to jakieś 1/3 kosztów. Takie są koszty utrzymania tej infrastruktury w sensie kosztów ciepła, 

wody, prądu całej techniki uzdatniania wody, środków i koszty kadrowe to też jest znacząca 

pozycja. My musimy mieć tyle ratowników ile trzeba w każdej godzinie. Nie możemy sobie 

pozwolić na odstępstwo. Bardzo dziękuję też centrum sportu, że funkcjonuje dla kilku naszych 

klubów bo na koszt gminy utrzymujemy płyty i stadiony dla tych naszych LZS-ów Łopuchowa, 

Mała, Lubzina, Inter Gnojnica Dolna i oczywiście główna płyta w Ropczycach i płyta dla 

Soccer-a na Czekaju. To są też pewne koszty kadry, paliwa i różne remonty. Piłkę nożną 

młodzieżową, dziecięcą jeżeli chodzi o przygotowanie realizuje głównie szkoła Soccer. To jest 

szkoła w której jest 160 dzieci tylko nie ma budynku. Tym budynkiem są nasze sale 

gimnastyczne, hala a latem stadiony. Najczęściej korzystają z tego stadionu na Czekaju. 

Niezbędne jest oświetlenie, żeby mogli awansować w tej szkole z tak zwanej grupy brązowej 

do srebrnej, z czym wiąże się wyższy standard i też wyższy poziom przygotowania dzieci  

i młodzieży to musimy zrealizować oświetlenie. Mamy gotowe projekty, brakuje nam kapitału 

w granicach 200 000 zł, podobnie jest w Łopuchowej. Ja bym bardzo chciał, żeby za naszej 

kadencji wszystkie nasze płyty stadionowe były oświetlone czyli brakuje nam jeszcze na 
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Czekaju i w Łopuchowej. Zakładam, że jak subwencja byłaby wyrównawcza jaka taka jeśli 

chodzi o nasze wyobrażenia to będę prosił Wysoką Radę być może dla takiej akceptacji, żeby 

ogłosić przetargi na wykonanie oświetlenia tych płyt. Centrum Sportu było 

współorganizatorem parady naszych motocykli i zaproszonych gości i będzie też 

współorganizatorem dożynek i wielu innych działań sportowy, które się odbywają. W tą 

niedzielę też zapraszamy od 10:00 na stadion. Rozpocznie się kolejny tradycyjny roczny wyścig 

rowerowy w grupie górskiej. Wciąż motywuję moich kolegów z referatu dróg abyśmy 

projektowali kolejne drogi rowerowe. TBS informuje, że wszystko jest dobrze z budową bloku 

na najem. Są wciąż negocjacje, jak każdy wykonawca chce więcej niż umowa w kontrakcie. 

To się wiąże z wieloma olbrzymimi problemami ale myślę, że pan prezes da radę i że na koniec 

października oddamy do użytku na najem 36 mieszkań, jak również dwa lokale komercyjne  

i że zagospodarujemy pięknie ten teren i że to osiedle zaczyna nabierać pełnego wymiaru. 

Jesteśmy blisko dogadania się z właścicielami nieruchomości obok, aby projektować boisko 

dla dzieci i młodzieży z tego terenu, nie tylko i następnie, żeby planować projekt obiektu 

handlowego dla mieszkańców tego osiedla bo trochę daleko jest do najbliższego sklepu 

Biedronki na ulicy Piłsudskiego z tego miejsca. Również pan prezes skończył remont części 

infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej w bloku rotacyjnym Kochanowskiego 11. 

Przypominam, że zapłacimy na okrągło 30 000 zł i z własnych środków TBS wykonał wymianę 

stolarki okiennej jako termomodernizację bloku przy Konarskiego 15. To była kwota 55 000 zł 

i wtłoczyliśmy panu prezesowi administrowanie bazaru i nowego dworca PKS-owego, nie za 

darmo. Płacimy w kwocie bardzo wyważonej bo umiemy negocjować. Po to jest ta jednostka 

powołana przez gminę, aby administrowała obiektami publicznymi, jeżeli nie chcemy 

przekazać w inną ajencję, tak jak zrobiliśmy to jeżeli chodzi o sanitariaty w Rynku. PEC -  

z tego co wiem to prezes zabezpieczył miał węglowy na cały sezon. Niechętnie ale przyjmiemy 

do wiadomości jaka będzie decyzja URE Urzędu Regulacji Energii, jeżeli chodzi o nową taryfę 

cieplną. Napominałem prezesa, żeby to nie było dwadzieścia parę, najlepiej jakby to było 8% 

góra 12 % złożonego wniosku i URE też ma coś do powiedzenia. Zobaczymy jaka to będzie 

kwota podwyżki na nowy sezon. Centrum Kultury - wystarczy jeden gruby temat na wakacje 

dożynki przygotować i objąć nie tyle opieką co zainteresowaniem dzieci i młodzież w domu 

kultury w Ropczycach i w naszych pozostałych czterech domach kultury. Jak to mówię to mi 

się przypomina definicja wciąż OSP Mała, budynku na który przeznaczyliśmy dzisiaj w sumie 

około 40 000 zł na jego zabezpieczający remont i uważam, że ten obiekt nie może się nazywać 

OSP bo to jest mylne bo jest obiekt nowy, jak ktoś usłyszy z mieszkańców, że kolejne 

kilkadziesiąt tysięcy na remont OSP to jak to. Proponuję, aby to był klub kultury w Małej albo 

wiejski klub kultury. Trudno to nazwać domem kultury bo jest bezetatowy ale klub jak 

najbardziej. Nawiązujemy do nazwy niegdysiejszych klubów. Jeżeli będą jakieś pytania, jakieś 

wnioski to ewentualnie jeszcze się odniesiemy. Wszystkie wnioski notujemy i staramy się 

reagować ale tak naprawdę to wy państwo jako radni i wy państwo jako sołtysi  

i przewodniczący osiedli jesteście na co dzień w kontakcie z moimi współpracownikami  

w urzędzie i również w jednostkach organizacyjnych i to jest najlepsze bo na szybko reagujemy 

i wszystkie wasze wnioski i postulaty moja kadra kierownicza wie, że ma traktować bardziej 

priorytetowo niż wnioski od zewnętrznej instytucji czy organizacji.  
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6. 

Radny p. Michał Przystaś - Mam pytanie do pana burmistrza odnośnie Programu Inwestycji 

Strategicznych. Padła informacja, że złożymy wniosek na ul. Kolonię. To rozumiem jest 

pokłosie też decyzji, która została wydana przez starostwo na zezwolenie tej inwestycji  

w tamtym tygodniu. Chciałem się tylko upewnić czy to chodzi o ten odcinek Jarosza i Kolonia, 

jeżeli chodzi o złożenie wniosku na tą drogę do tego programu. Jeżeli pan burmistrz by mógł 

odpowiedzieć na to pytanie.  

 

Radny p. Jan Rydzik - Chciałem podziękować burmistrzom i kierownictwu, którzy 

zaangażowali się w budowę pumptrack-a na górce przy szkole nr 5. Myślę, że jeszcze jest 

propozycja wybudowania kiedyś kortów tenisowych. Byłby to już obieg sportowy w tym 

sensie, że i boisko sportowe, pumptrack, korty tenisowe i kompleks basenów tak, żebyśmy już 

zamknęli temat tych sportowych spraw. Jeszcze mam prośbę dokończyć drogę dojazdową, żeby 

lepiej było dojechać do tego pumptrack-a i może jeszcze kilka ławeczek na tym wzniesieniu, 

żeby można było odpocząć. Jestem też rad za propozycję i w przyszłości, już za kilka dni 

prawdopodobnie budowę na osiedlu Mehoffera żłobka i przedszkola. Z tego co wiem to 

pieniądze są, częściowo dotacja rządowa. Myślę, że na przyszły rok na 1 września ten obiekt 

będzie oddany. Podziękowanie także dla pana Prezesa TBS-u.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - W pierwszym rzędzie podziękuję radnym za to, że te dwie 

uchwały przeszły, które dotyczyły Niedźwiady. Bardzo wam dziękuję i przy okazji chciałbym 

zgłosić dwie sprawy. Jedna sprawa w związku z tym, że przejęliśmy właściwie już ten teren 

pod stadion w Niedźwiadzie może trzeba będzie przynajmniej raz w roku to wykosić. Druga 

sprawa, która nie dotyczy Niedźwiady ale jest bardzo ważna i została do mnie zgłoszona. 

Chodzi o Łopuchową, o przejście na ulicy, o chodnik, który jest po lewej stronie a trzeba przejść 

na prawą stronę w kierunku szkoły. Tutaj rodzice mi zgłaszają, szczególnie ci młodzi, którzy 

mają dzieci w szkole, żeby się zastanowić czy by nie udało się zrobić przejścia dla pieszych 

gdzieś tu w okolicy albo tam na kładkę, która jest w tej chwili albo w okolicy tej drogi, która 

idzie przez most na drugą stronę. Kiedyś, to mi mama opowiadałam, która tam przechodziła  

z dziećmi stała 15 minut bo nie mogła przejść na drugą stronę. Nikt nie chce się zatrzymać  

i strach jest dziecka puścić nawet starszego, żeby przeszło bo jest bardzo ruchliwa tak jak 

wszędzie. Trzeba by się  zastanowić, może w przyszłość udałoby się tam, żeby ta lewa strona 

miała możliwość przejścia na drugą stronę w kierunku szkoły.  

 

Radny p. Andrzej Rachwał - Chciałem w imieniu straży ochotniczej naszej w Ropczycach,  

w imieniu pana naczelnika, który tutaj siedzi, on będzie dysponował tym samochodem 

podziękować bardzo za podjętą uchwałę odnośnie tego samochodu. Dosyć dużo problemów  

z nim było ale miejmy nadzieję, że w końcu się uda go pozyskać i przy okazji chciałem też 

podziękować komendantowi gminnemu i pracownikowi naszej gminy Waldemarowi Cholewie, 

który dużo czasu poświęcił, żeby znaleźć ten samochód. Mam nadzieję, że ten samochód będzie 

służył i zwiększy przede wszystkim bezpieczeństwo strażaków i bezpieczeństwo ludzi. 
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Radny p. Marek Fic - Mam prośbę do pana kierownika wydziału dróg. Firma Geofizyka Toruń 

prowadzi na naszym terenie badania poszukiwawcze gazu i ropy. Jak do tej chwili zakończone 

są działania fizycznie pracy w terenie, szacują szkody ale szacują jednoosobowo a na naszych 

odcinkach gminnych dróg niektórych szkody są dość znaczne i tam wypadałoby, żeby była 

powołana komisja w terenie z urzędu i sołtysa i z geofizyki bo jest parę punktów zgłoszonych 

przez mieszkańców i to wymaga kosztów dosyć znacznych. Chcę podziękować panu 

burmistrzowi za decyzję o zabronieniu wykonywania odstrzałów w tych odwiertach bo mając 

na uwadze poprzednie lata i poprzednie badania, wprawdzie prowadziła Geofizyka Kraków ale 

na tej samej zasadzie, tą samą technologią i niestety parę studni, parę osuwisk nastąpiło po tych 

badaniach a na tą chwilę mieli zabronione wykonywanie odstrzałów, co nie znaczy, że przejście 

tych samochodów ciężkich 25 tonowych i drgania na ileś tysięcy metrów w przyszłości czegoś 

nie wykaże.  

 

Radny p. Arkadiusz Kutkowski - Ja do pana burmistrza z taką prośbą, aby na terenie osiedla 

Śródmieście, chodzi o ulicę Mickiewicza do ośrodka od centrum i Witosa rozważyć możliwość 

postawienia kilku ławek. Kiedyś były, przy remontach zostały zdemontowane. Ludzie starsi 

czasem się wybierają na spacer i mają problemy dojść do celu lub przedłużyć spacer poprzez 

odpoczynek. Małe  ławeczki do spoczynku.  

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - (Odpowiedzi, wyjaśnienia na zgłoszone sprawy różne) 

Pan radny Michał Przystaś pyta, które dwie drogi przedłożymy do Rządowego Programu 

Budowy Dróg, nie do programu inwestycji bo to nie jest ten program, takiego nie słyszałem, 

żeby był, tylko do rządowego. W ciągu najbliższych dwóch tygodni mamy ostateczny termin 

złożenia, każda gmina po dwa wnioski drogowe do Rządowego Funduszu Budowy Dróg. Jeżeli 

o tym samym mówimy to chcę powiedzieć, że bierzemy z obszaru Witkowic, Kolonii jeden 

projekt pod uwagę, tylko obecne założenia tego programu są tak dziwne, ciągle zmienne, rząd 

ciągle kombinuje czy jakiś urzędnik, że nie możemy złożyć samego wniosku któryś robiliśmy  

z pozwoleniem tak jak pan mówił, że przedkładamy w ramach zrid-u o uzyskanie pozwolenia 

tylko jeden numer drogi. Pan wie, że tam jest w prawo, w lewo, koło pana jest inna droga, 

księdza Jarosza jest inna droga, Wójcika inna droga, pod pałacem są dwa numery drogi, żeby 

to ktoś zinterpretował czy możemy złożyć wniosek na cały projekt i pozwolenie, które obejmuje 

system tych dróg. Na dziś moi koledzy odpowiadają po wstępnych analizach, że nie, tylko jedną 

drogę, więc wciąż jeszcze się zastanawiam na której drodze nam najbardziej zależy, która jest 

ważna, stąd dzisiaj nie odpowiem panu. Jeszcze dziś była o godzinie 10:00 nasza wewnętrzna 

narada i zastanawialiśmy się i jeszcze dopracowujemy tą interpretację, to jest taka odpowiedź 

niepełna. Pan Rydzik to co mówił moi koledzy z urzędu słyszeli, zobaczymy z tymi 

ławeczkami. To samo odnoszę do pana radnego Kutkowskiego. Przynajmniej jedną ławeczkę 

pamiętam w pobliżu Sanktuarium Najświętszej Marii Panny, jest taka ławeczka do odpoczynku 

a później to jest chyba Biedronka. Pan Marek Fic mówi o komisji oceny straty po Geofizyce. 

Porozmawiamy, zobaczymy. Od razu ten temat podrzucam panu kierownikowi Markowi 

Sąsiadkowi i kierownikowi Arkowi Bębnowi bo chodzi o infrastrukturę drogową ale też inną, 
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żebyśmy byli w kontakcie z tymi przedstawicielami, którzy są tam podpisani  

i będziemy się domagać w niektórych miejscowościach komisyjnej a nie jednoosobowej oceny. 

Panu Rachwałowi Andrzejowi, Prezesowi Gminnego Zarządu OSP chcę podziękować za to, że 

twoimi rozmowami też przymusiłeś do zagospodarowania tego budynku w którym jest  

Al Capone, który kiedyś nazywał się Aldona bo to jest strach na wróble od kilku lat. Miasto, 

centrum ma wyglądać i wszyscy mają się dopasować. Jest tylko jeden obywatel, właściciel, 

który mówi nie i który nawet nie zechce rozmawiać z burmistrzem. Ja w niczym nikomu nie 

chcę przeszkodzić, jemu też tylko nie może tak być, że jest rozgardiasz w rynku, w Śródmieściu 

jak również w takim drugim centrum jakim jest ulica Piłsudskiego wokół policji i tak dalej. Ja 

nie chcę się wstydzić za kogoś i chcemy tylko pomóc. Pan Andrzej tutaj wyręczył mnie, nie 

muszę się już irytować, robota idzie. Stadion - projekt chcemy skończyć w październiku, mamy 

szczegółowy plan zagospodarowania, dla którego wykupiliśmy 95% niezbędnych gruntów. Raz 

do roku wykosimy ale gdyby ktokolwiek z mieszkańców, rolników mających jeszcze konie 

chciał siano to my za darmo dajemy, żeby tylko wykosił i sobie to zabrał. Jeżeli nie to wtedy 

wykosimy ale gdyby ktoś uznał, że ta trawa jest dobra bo jeszcze niedawno ją koszono  

i zbierano to my za darmo tą trawę dajemy. Burmistrz Marek z panią Kasią Kosydar mają 

zadanie dopracować z panem Krzychem wszystko to co jest niezbędne, żeby za miesiąc 

przedłożyć państwu być może projekt dotyczący projektowania obiektu w tym miejscu pod 

żłobek i przedszkole w Niedźwiadzie Dolnej a również być może niezbędną zmianę 

szczegółowego planu zagospodarowania, żeby to nie kolidowało, żeby kiedyś jak się projekt 

zrobi, żeby można było uzyskać pozwolenie na budowę. Właśnie w tej chwili pomyślałem czy 

nie będzie to wstrzymywało nam pozwolenia na budowę, zmiana szczegółowego planu 

uzyskania pozwolenia na budowę stadionu. Jeżeli nie to wdrożymy, a jeżeli tak to 

przytrzymamy.  

 

7. 

Przewodniczący Rady zamknął 63 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich 

 

 

 

 


